
 



ENGLISH 

Dam buster 

Read these instructions carefully before you start playing! 

First press "RESET", then press key 0 and watch what happens on your television 
screen. The computer demonstrates both varieties of the Dam Buster game for you. 

The basic principle 
On the top half of your screen you see a dam, consisting of four layers of nine large 
blocks each. Each layer is a different colour, from top to bottom: red, yellow, blue 

and pale green. In the centre of each layer there's a maintenance worker; they have 
to try and keep the dam intact while the opponent is trying to shoot a hole through 
the dam (Dam Buster 1) or destroy it completely (Dam Buster 2). 

The attacking party 
A projectile comes from the general direction of the dam, moving towards the 

bottom of the screen. There, in the centre, is a movable shield. If the projectile hits 
that shield, it w ill bounce back towards the dam. When it hits the dam, it w ill destroy 
one or more blocks. The attacking party controls the position of the shield. 

The defending party 
The other player controls the maintenance workers with his handset (see diagrams 

for full details). To restore the damage, the maintenance workers f irst have to move 
to either side of the dam to gather energy and collect building materials. You can 
easily see when they're ready for action because they are literally blazing with 
energy. 

When a hole has been shot in one of the layers of the dam, the workers have to 
rush over and fill that hole as quickly as possible. 

Choosing your game 
The computer demonstrates both varieties of Dam Buster. When it plays Dam 
Buster 1, you will see "PRESS 1". After a short while the game pattern changes and 
the text will read "PRESS 2" This means that the computer is demonstrating Dam 
Buster 2. 

Playing Dam Buster 1 
(1 or 2 players) 



Press "RESET" 
Next press key 0 
then press key 1 

The shield is f irst controlled by the left handset while the right handset controls the 
maintenance w orkers. 

The game starts when the operator of the left handset presses the action button. 
That's when the f irst projectile appears. 

The operator of the right handset has to move his maintenance workers to either 
side to properly prepare them for the task that's ahead of them. Be careful however. 
When they step into a hole in the dam or when they get hit by a projectile w hile 

rushing back to the side, they w ill f loat down slowly and disappear from the screen 
temporarily. 

The player operating the shield can control the direction of his projectile. When it 
touches the shield on the lefthand side, it will bounce back towards the left. The 
angle depends on where it hits the shield. The same goes for the righthand side of 

the shield. If he misses completely, he has to press the action button of his handset 
to make a new  projectile appear. 

It's up to the attacking party to try and shoot his projectile through a hole in the dam, 
destroying one or more blocks every time he hits the dam. He has 90 seconds to try 
and do so. The computer keeps track of the time. When the game is over, the next 
round starts immediately w ith the functions of the handsets changing. 

Only the attacker can score. The winner is the player who succeeds in penetrating 
the dam in the shortest time.  

See diagrams for further details. 

  

Playing Dam Buster 2 
(1 or 2 players) 
Press "RESET" 
Next press key 0 
then press key 2 



The main difference with the previous game is the projectile. It penetrates right 
through the entire dam and bounces back from the top of your screen, leaving a 
path of destruction and keeping the maintenance workers busy. To compensate for 
the devastating effect of the new projectile, they move at double speed. 

The object of the game is to try and demolish as many blocks in the dam as you 
possibly can w ith the 60 second time limit of this game variety. The computer keeps 
track of the time and also indicates how many blocks of the dam are intact 
throughout the game. 

After a game had been completed, a new one starts automatically. Now the other 

handset gets a chance to try his skill w ith the shield, w hile his opponent has to try 
and keep the dam intact as well as he can. 

Winner is the player who has succeeded in destroying most blocks within the 60 
second time limit or... has managed to destroy the entire dam in the shortest 
possible time. 

See diagrams for further details. 

  

Playing Dam Buster alone 

Both Dam Buster games can also be played by one player, against the computer: 

First press "RESET", next press key 0 

Then press key 1 if you want to play Dam Buster 1 or press key 2 if you want to play 
Dam Buster 2. 

To start the game, press the action button on the left handset and start 
maneuvering the platform. The computer w ill automatically play the part of your 

opponent. When the playing time is up the computer w ill take over the attack, while 
it's up to you to defend and restore the dam. 
 

 



Each time a game is f inished, press RESET, 'SELECT GAME' is shown on the 
screen. Now:  
   (a) Select another game. 

Or (b) Select another Videopac. 
       Remove existing Videopac by placing one hand 
       next to it, and pulling handle upwards. 

       Replace Videopac in its box. Refer now to 
       instructions for Use of the next Videopac. 
Or (c) Plug aerial back into TV, and unplug the 
       Videopac Computer from the mains.  

Check procedure 

If  you suspect a fault in the equipment follow this procedure (with a Videopac 
installed). 
Press RESET. The TV w ill emit a short sound, and 'SELECT GAME' should appear 
on your TV screen. If not, ensure that the equipment is set up properly as detailed in 

the Instructions for Use (both of the equipment, and of  the Videopac used). If the 
fault remains, take both the equipment and Videopac to your dealer.  

 
       +-------------------+ 

       |  C   PRESS 1   C  | - Computer plays 

both hands 

     / |              M    | - Red layer 

Dam-|  |        M          | - Yellow layer 

    |  |        M          | - Blue layer 

     \ |        M          | - Green layer 

       |                   | 

       |                   | 

       |        .          | - Projectile 

       |        -          | - Platform 

       +-------------------+ 

  

M = Maintenance worker 

Press 1 for first game variety, press 2 for 

second game variety. 



 

 
Dam Buster 1  

+-------------------+  - = Left handset operates 

platform 

|- ??     00    ?? M|< 

|              M    |  M = Right handset operates 

maintenance workers 

|        M          | 

|        M          |  ?? = Best performance 

left/right handset 

|        M          |       (in seconds) 

|                   |  00 = Timekeeping 

|                   | 

|        .          | - Projectile 

|        -          | - Platform (operated by 

left handset) 

+-------------------+ 

Start of game 

Attacker (left handset) has to try and shoot his projectile through the dam w ithin 90 
seconds. 
Maintenance w orkers (operated by right handset) have to try and keep dam intact. 

  

Left handset at start of game 
Press action button for projectile 

Left 

 

Right   Move platform w ith joystick 

Right handset at start of game 



 

Move maintenance w orkers in bottom row (green) 

 

Move maintenance w orkers in blue row 

 

Move maintenance w orkers in yellow row 

 

Press action button and move joystick to 

activate maintenance worker in top row (red) 

Dam Buster 2 

                       Left handset first to 

operate 

+-------------------+  platform and attack 

|- ??   00 36   ?? M|< 

|              M    |  Right handset first to 

direct 

|         M         |  maintenance workers 

|         M         | 

|         M         |  ?? = Best performance 

left/right handset 

|                   |  00 = Timekeeping 

|                   |  36 = Dam completely intact 

with 36 blocks (9x4) 

|         .         | - Projectile 

|         -         | - Platform 

+-------------------+ 



Start of game 

The objective is to try and destroy as much of the dam as you possibly can when 
attacking 

+-------------------+ M/- = Left handset operates 

maintenance workers, 

|M 03  03 18    03 -|<      Right handset 

operates platform 

|BB    BBBBBBBBBBBMB| 03 03 18 03 

|    BBBBBBBBBBB    |       Best score left 

handset 

|BBBB         BB    |       3 seconds have 

elapsed 

|BB      BB       BB|       18 blocks of the dam 

are intact 

|               M   |       Best score of right 

handset 

|           M     M |   M = Attack has succeeded 

in temporarily 

|   .          M    |       eliminating all four 

|    -              |       maintenance workers 

+-------------------+   . = Projectile 

                        - = Platform 

Game situation 

Both players have so far succeeded in destroying all but 3 blocks. In the current 
game operator of left handset has destroyed 18 blocks 

 

 

 

 

 



DEUTSCH 

Dämme sprengen 

Lesen Sie diese 
Bedienungsanleitung sorgfältig durch, bevor Sie mit dem Speil beginnen. 

Zunächst "RESET" drücken und dann Taste 0. Beachten Sie, was nun auf Ihrem 
Bildschirm passiert. Der Computer zeigt Ihnen beide Varianten des Spiels. 

Situation 
In der oberen Hälfte Ihres Bildschirms erkennen Sie einen Damm, der aus vier 

Schichten mit je neun grossen Blöcken besteht. Jede Schicht hat eine andere 
Farbe: rot, gelb, blau, hellgrün. In der Mitte jeder Reihe steht ein Arbeiter, der damit 
beschäftigt ist, den Damm in Ordnung zu halten, während der Gegner versucht, ein 

Loch in den Damm zu schießen zu zerstören (Spiel-Variante 1) oder ihn ganz zu 
zerstören (Spiel-Variante 2). 

Der Angreifer 
Ein Projektil erscheint aus der Richtung des Dammes und bewegt sich zur 
Unterkante des Bildschirms. Dort, in der Mitte, befindet sich ein beweglicher Schild, 

der das Projektil, w enn es dort auftriff t, zum Damm zurückschlägt. Wenn das 
Geschoß den Damm trifft, werden ein oder mehrere Blöcke zerstört. Der "Angreifer" 
hat die Kontrolle über die Stellung des Schildes. 

Der Verteidiger 
Der andere Spieler steuert die Dammarbeiter mit seinem Handregler (Siehe Grafik). 

Um den verursachten Schaden zu beseitigen, müßen sich die Dammarbeiter 
zunächst auf eine Seite des Dammes bewegen, um neue Energie und Baumaterial 

zu sammeln. Sie können leicht erkennen wie einsatzbereit sie sind, weil sie 
"strahlen" vor Energie. Würde in eine der Dammschichten ein Loch geschoßen, 
eilen die Arbeiter dorhin und füllen es schnellstens. 

Wählen Sie Ihre Spiel-Variante 
Der Computer führt Ihnen deide Spiel-Varianten vor. Zeigt er Spiel 1 an, erscheint 

auf dem Bildschirm "PRESS 1" ("1" drücken). Nach kurzer Zeit ändert sich das 
Spielschema, und der Text auf dem Bildschirm lautet "PRESS 2" ("2" drücken), d.h. 
der Computer stellt Spiel-Variante 2 vor. 



Dämme sprengen 1 
(1 oder 2 Spieler) 
"RESET" drücken 

danach Taste 0 
und dann Taste 1 

Der Schild w ird zunächst mit dem linken Handregler gesteuert, während der rechte 
die Dammarbeiter kontrolliert. 

Das Spiel beginnt, w enn der Spieler mit dem linken Handregler die Aktionstaste 
drückt. Dann erscheint das erste Geschoß. 

Der Spieler mit dem rechten Handregler muß seine Dammarbeiter auf eine Seite 

bringen und sie auf die Aufgabe, die vor ihnen liegt, richtig vorbereiten. Wenn sie in 
ien Loch im Damm treten oder auf ihrem Weg an die Seite von einem Projektil 
getroffen werden, schweben sie langsam nach unten und verschwinden 
vorübergehend vom Bildschirm. 

Der Spieler, der den Schild steuert, kann die Geschoß-Richtung bestimmen. Wenn 

das Geschoß den Schild auf der linken Seite triff t, wird es nach links 
zurückgeschmettert. Das gilt analog für die rechte Schildseite. 

Trifft er nicht, muß er die Aktionstaste seines Handreglers arneut drücken, damit ein 
neues Projektil erscheint. 

Der Angreifer muß versuchen, sein Projektil durch ein Loch im Damm zu schießen 
und einen oder mehrere Blöcke mit jedem Treffer zu zerstören. Dazu hat er 90 

Sekunden Zeit, die der Computer zählt. Wenn das Spiel beendet ist, beginnt sofort 
die nächste Runde, bei der die Funktionen der Handregler wechseln. 

Nur der Angreifer kann Punkte erzielen. Sieger ist, wer den Damm in der kürzesten 
Zeit überwindet. 

(Siehe Grafik) 

  

Dämme sprengen 2 
(1 oder 2 Speiler) 
"RESET" drücken 



danach Taste 0 
und dann Taste 2 

Der w esentliche Unterschied gegenüber dem vorigen Spiel ist das Projektil. Es 
durchdringt sofort den ganzen Damm und springt von der Oberkante des 

Bildschirms ins Spiel zurück, wobei es Spuren der Zerstörung hinterläßt und die 
Dammarbeiter in Atem hält. Um den verheerenden Effekt des neuen Projektils 
wettzumachen, arbeiten sie mit doppeltem Tempo.  

Sinn dieser Spiel-Variante ist soviele Blöcke im Damm zu zerstören w ie Sie in 60 
Sekunden schaffen. Der Computer kontrolliert die Zeit und zeigt auch an, w ieviele 
Damm-Blöcke noch intakt sind. 

Nach Beendigung des Spiels beginnt automatisch ein neues. Der Spieler mit dem 
anderen Handregler erhält nun die Chance, seine Geschicklichkeit mit dem Schild 
zu beweisen; sein Gegenspieler versucht den Damm in Ordnung zu halten, so gut 
er kann. 

Sieger ist, wer die meisten Blöcke in 60 Sekunden zerstört hat, oder wem es 
gelungen ist, den ganzen Damm in der kürzest möglichen Zeit völlig zu zerstören. 

(Wietere Einzelheiten siehe Grafik). 

  

Wenn Sie "Dämme sprengen" allein spielen... 

Beide Spiele können auch von nur einem Spieler gespielt w erden - gegen den 
Computer 

Zunächst "RESET" drücken, dann Taste 0. Für Spiel-Variante 1 Taste 1 und für 
Variante 2 Taste 2 drücken. 

Zum Spielbeginn die Aktionstaste des linken Handreglers drücken und mit dem 
Bew egen der Plattform beginnen. Der Computer übernimmt automatisch die Rolle 
des Gegners. Wenn die Spielzeit abgelaufen ist, übernimmt der Computer den 
Angriff, und Sie müßen den Damm verteidigen und reparieren. 

 



Bei Spielende drücke RESET, es erscheint "SELECT GAME" auf dem Bildschirm. 
Sie können nun  
 a) ein anderes Spiel aus der Cassette wählen. 

 b) eine andere Videopac-Cassette nehmen, indem 
    Sie die gerade benutzte an ihrem Handgriff herausziehen. 
    Stecken Sie die Cassette in ihre Schachtel und verfahren 

    Sie nach der Gebrauchsanleitung für die neue Cassette. 
 c) Stecken Sie die Antenne w ieder in das Fernsehgerät und 
    zeihen Sie das Netzteil aus der Steckdose. 

Prüfprogramm 

Vermuten Sie einen Fehler, so verfahren Sie mit einer eingesteckten Videopac-

Cassette wie folgt: 
Drücken Sie RESET und das Fernsehgerät gibt einen kerzen Ton ab und es sollte 
"SELECT GAME" auf dem Bildschirm erscheinen. Ist dies nicht der Fall, überprüfen 
Sie den Geräteanschluß nochmal w ie in der Gebrauchsanleitung angegeben. 

Funktioniert es trotzdem nicht, so bringen Sie bitte grundgerät und Cassette zu 
Ihrem Händler.  

Die Tasten 
RESET: Rückstellen 

Die Anweisungen 
SELECT GAME: Spieleuswahl 

 

          +-------------------+ 

        |  C   PRESS 1   C  | - Computer spielt 

beide Seiten 

      / |              M    | - rote Schicht 

Damm-|  |        M          | - gelbe Schicht 

     |  |        M          | - blaue Schicht 

      \ |        M          | - grüne Schicht 

        |                   | 

        |                   | 

        |        .          | - Geschoß 

        |        -          | - Plattform 

        +-------------------+ 

  

M = Dammarbeiter 



Dämme sprengen 

"1" für Spiel-Variante 1 drücken 
"2" für Spiel-Variante 2 drücken 

Spiel-Variante 1  

+-------------------+  - = linker Handregler 

steuert die Plattform 

|- ??     00    ?? M|< 

|              M    |  M = rechter Handregler 

kontrolliert die  

|        M          |      Dammarbeiter 

|        M          |  ?? = Bestleistung 

linker/rechter Handregler 

|        M          |       (in Sek.) 

|                   |  00 = Zeitanzeige 

|                   | 

|        .          | - Projektil 

|        -          | - mit dem linken Handregler 

gesteuerte Plattform 

+-------------------+ 

Spielbeginn 

Angreifer (linker Handregler) muß sein Geschoß durch den Damm schießen (in 90 
Sek.). Dammarbeiter (rechter Handregler) müßen versuchen den Damm unversehrt 
zu halten. 

linker Handregler bei Spielbeginn: 
Aktionstaste für Projektil drücken 

 

Plattform mit Hebel bew egen 

rechter Handregler bei Spielbeginn: 



 

Dammarbeiter in der unteren (grünen) Reihe bewegen 

 

Dammarbeiter in der blauen Reihe bew egen 

 

Dammarbeiter in der gelben Reihe bew egen 

 

Aktionstaste drücken und mit dem Hebel die  

Dammarbeiter in der oberen (roten) Reihe bewegen 

Spiel-Variante 2 

                       linker Handregler bewegt 

zuerst die 

+-------------------+  Plattform und greift an 

|- ??   00 36   ?? M|< 

|              M    |  rechter Handregler steuert 

zuerst 

|         M         |  die Dammarbeiter 

|         M         | 

|         M         |  ?? = Bestleistung 

linker/rechter Handregler 

|                   |  00 = Zeitanzeige 

|                   |  36 = Damm vollständig 

intakt 36 Blöcke =9x4 

|         .         | - Projektil 

|         -         | - Plattform 

+-------------------+ 



Spielbeginn: 
Versuchen beim Angreifen soviel w ie möglich zu zerstören 

+-------------------+ M/- = linker Handregler 

steuert Dammarbeiter, 

|M 03  03 18    03 -|<      rechter Handregler 

steuert die Plattform 

|BB    BBBBBBBBBBBMB| 03 03 18 03 

|    BBBBBBBBBBB    |       Bestleistung linker 

Handregler 

|BBBB         BB    |       3 Sek. sind 

verstrichen 

|BB      BB       BB|       18 Blöcke des Dammes 

sind noch intakt 

|               M   |       Bestleistung rechter 

Handregler 

|           M     M |   M = dem Angreifer ist es 

gelungen, 

|   .          M    |       vorübergehend alle 

vier 

|    -              |       Dammarbeiter 

auszuschalten 

+-------------------+   . = Projektil 

                        - = Plattform 

Spielsituation: 

Beiden Spielern ist es bisher gelungen, alle Blöcke bis auf 3 zu zerstören. Im 
laufenden Spiel hat der Spieler mit dem linken Handregler 18 Blöcke zerstort. 

 



 


